
Bericht uit het college 

Regionaal VAB-beleid
Eerder heb ik u geïnformeerd over het nieuwe VAB-beleid dat opgesteld wordt voor de 
regio’s Food Valley en Regio Amersfoort. Met dit bericht informeer ik u over het gegeven 
dat de opstelling en vaststelling van dit beleid langer op zich zal laten wachten. Begin dit 
jaar zijn de ambtelijke gesprekken geweest met het bureau dat de opdracht heeft om het 
beleid op te stellen. Omdat het daarna langer dan gewenst is stil gebleven hebben we 
onlangs desgevraagd vanuit de regionale projectgroep de stand van zaken ontvangen. 

Binnen de opdracht VAB- beleid is sprake (geweest) van een zoektocht naar de positie en 
rol van dit VAB-beleid binnen de processen die in kader van UPLG, Handelingsperspectief 
Buitengebied regio Amersfoort en het RPLG (Foodvalley) opgesteld worden. De oplossing 
is gevonden in een aanpassing van de opdracht waarmee het VAB-beleid zal dienen als 
instrumentarium. Een instrumentarium welke in de toekomst toegepast kan worden in de 
gebiedsuitwerking van de andere documenten. De ‘grote keuzes’ in het landelijk gebied 
moeten immers niet in het functieveranderingsbeleid worden gemaakt, maar binnen 
UPLG en daaruit voortvloeiende gebiedsprocessen en het Handelingsperspectief 
Buitengebied (regio Amersfoort). Door de verandering van de focus in het project bleek 
het nodig om nieuwe afspraken te maken met het bureau dat alles uitvoert en daardoor 
is vertraging ontstaan.
De projectgroep hoopt snel een memo te sturen om duidelijkheid te geven over de stand 
van het project.

Rood voor groen 
Aansluitend hierop informeer ik u hierbij over een besluit dat wij als college in april 
hebben genomen. Naar aanleiding van de motie rood voor rood (30 juni 2022), de 
behandeling van diverse bestemmingsplannen in de gemeenteraad waarbij sprake was 
van maatwerk door middel van ruimtelijke kwaliteitsverbetering en de bespreking van de 
wijze van het uitvoeren van deze motie, heeft het college besloten om op dit moment 
geen nieuwe principeverzoeken voor toepassing van rood voor groen in behandeling te 
nemen die afwijken van de regels van het bestemmingsplan Buitengebied.  

Wij wijzen indieners van plannen op het feit dat mede naar aanleiding van de motie rood 
voor rood op dit moment wordt gewerkt aan de regionale evaluatie en opzet van een 
nieuw VAB-beleid. Wij geven daarbij aan dat het de wens en bedoeling is dat in dat 
nieuwe beleid onder andere objectieve en voor de gemeenteraad toetsbare criteria voor 
de toevoeging van ruimtelijke kwaliteit bij een tekort aan sloopmeters worden 
geformuleerd. Daarmee geven wij aan dat op het moment dat het beleid er is en de 
gemeenteraad van Woudenberg dat heeft vastgesteld zijn er weer duidelijke kaders zijn 
voor toetsing van dergelijke ruimte voor ruimte verzoeken. Zolang deze er niet zijn, 
adviseren wij initiatiefnemers met plannen met een tekort aan sloopmeters de plannen 
pas in te dienen op het moment dat er kaders voor zijn. 

Dat houdt overigens niet in dat er geen bestemmingsplannen aan uw raad zullen worden 
voorgelegd: 
Er is in de eerste plaats nog enkele bestemmingsplannen in voorbereiding bij 
particulieren op locaties waarop al enige jaren geleden een positief principebesluit is 
genomen. Wij hechten er als college aan recht te doen aan dit principebesluit en zullen 
deze plannen zodra deze gereed zijn ter besluitvorming aan uw raad voorleggen.
Daarnaast kunnen initiatiefnemers ervoor kiezen om ondanks een negatief besluit van 
ons college op het principeverzoek een formeel verzoek in te dienen bij uw raad (zie 
Voskuilerdijk 40). In dat geval zullen wij als college de in de wet opgenomen 
voorbereidingen moeten uitvoeren. Alleen de gemeenteraad heeft de bevoegdheid om 
een formeel ingediend plan wel of niet vast te stellen.
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